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Jedním ze spolků, který  
působí na území Prahy 1,  
je obec baráčníků s názvem 
OB Petr Guth Hradčany. 
V letošním roce oslaví již  
sto čtyřicet let své existence. 

Oslava se bude konat 4. června. Slavnost-
ní průvod účastníků v krojích a s prapory 
vyjde v 10:00 z Pohořelce od domu, kde 
jsme před sto čtyřiceti lety vznikli. Přijďte 
se nejen podívat. Pojďte s námi projít 
celou trasu přes Hradčanské náměstí 
do Nerudovy ulice. Slavnostní zasedání 
pozvaných delegátů se bude konat na 
Všebaráčnické rychtě v ulici Tržiště. 

Mnozí z vás ale nevědí, kdo nebo 
co jsou čeští baráčníci. Prapůvod máme 
v hospůdce pana Šleitera na kolínském 
předměstí, které se přezdívalo Baráček. 
Tam vznikla 7. listopadu 1873 dobročinná 
společnost, později ustanovena jako Svo-
bodná obec baráčnická. Nejsme tedy ani 

Hradčanští baráčníci 
v červnu oslaví 
sto čtyřicet let existence

chalupáři, ani chataři; jsme baráčníci. 
V Praze se kolínská myšlenka dočkala rea-
lizace 8. června 1882, kdy na Hradčanech 
vznikla právě  naše obec. Jejím zakla-
datelem, prvním rychtářem a nestorem 
baráčnického dění byl Petr Vavřinec Guth, 
jehož jméno je součástí našeho názvu. 

Jaké bylo původní poslání baráčníků? 
Dobročinná činnost, finanční i jiná pod-

pora vdov a sirotků v těžkých dobách. Po 
Hradčanech vzniklo mnoho dalších obcí 
soustředěných do žup. Všechny tyto obce 
se v současné době plné mezinárodních 
událostí a zásahů do národní svébytnosti 
snaží udržet kulturu českého jazyka, ucho-
vat české zvyky včetně staročeské pocty 
chlebem a solí. Pečujeme o staročeské 
kroje a zajišťujeme i výrobu nových krojů. 
Patříme pod městskou část Praha 1. kaž-
doročně se účastníme spolkového dne na 
kampě, Dne seniorů tamtéž, nechybíme 
ani 8. května u pomníku obětem 2. světové 
války na klárově. Jsme rádi, že jsme mohli 
ozdobit pestrými kroji i letošní Ples seniorů 
na Žofíně. Jsme ve spojení s ostatními 
obcemi, spolupracujeme při konání ta-
nečních zábav, jsme nápomocni hudební 
škole slabozrakých J. Ježka, vědí o nás ve 
spolku Vltavan i ve spolku kominickém. 

Pokud by tento článek kohokoli inspi-
roval nebo dokonce probudil hlubší zájem 
o naši činnost, cesta je otevřena a na 
ÚMČ Praha 1 vědí, jak k nám. 

Text a foto: Mirek Ribiero, rychtář 
OB Petr Guth Hradčany

JJedinečný projekt podpory jednotlivých živnostenských provozoven na území 
Prahy 1 a posílení koupěschopnosti zdejších občanů je tady a už funguje!
Pro ty, kteří se dosud nestihli zaregistrovat, máme ale dobrou zprávu: 

ReGiSTRACe OBČANů i PODNiKATelů i NADÁle POKRAČUJe!

Odstartoval 
Projekt Corrency!

Vážení sousedé,
všichni víme, jak obtížné období 
máme za sebou: dva roky covidu, dva 
roky omezení, dva roky nemožnosti 
potkávat se i podnikat. A teď samo-
zřejmě válečný konflikt na Ukrajině... 
To všechno zásadně ovlivnilo naše 
životy a v případě našich podnikatelů 
i jejich podnikání. Od prvních týdnů 
pandemie se jim snažíme pomáhat 
a naše pomoc pokračuje i teď. Proto 
jsme připravili nový projekt zaměřený 
na podporu lokálních živnostníků 
a obchodníků, ze kterého ale budou 
mít prospěch i občané Prahy 1.

Jedná se o projekt corrency, 
který nyní v naší městské části startu-
jeme a do kterého se mohou přihlásit 
jak podnikatelé s provozovnami na 
území Prahy 1, tak i zdejší občané. 
Pokud je Vám tedy více než patnáct 
let a máte trvalé bydliště u nás v Pra- 
ze 1, můžete se do Corrency regist-
rovat právě teď. Budete-li pak mezi 
prvními dvěma tisíci, získáte od naší 

šeli, byl jihomoravský kyjov. V Praze 
se k němu jako první přihlásily naše 
městská část a Praha 18. Je pravdě-
podobné, že brzy budou následovat 
další. Systém má totiž řadu výhod. Na 
rozdíl od komplikovaných, neefektiv-
ních a nesystémových dotací, které 
se vyplácejí plošně, rozhodují o pod-
poře konkrétních podnikatelů právě 
místní lidé se znalostí okolních pro-
vozoven, ať již jde o oblíbeného ševce 
nebo kavárníka. A my tak necháme na 
vás, ke komu peníze nasměrujeme.

Pomozme společně našim 
podnikatelům, běžme si zasportovat, 
zajděme na výstavu, na pivo nebo ke 
kadeřníkovi. Co nás napadne a udělá 
nám radost.

Teď je to na nás všech! 

V úctě
PETR HEJMA, 
starosta Prahy 1
kAREL GRABEIN PROCHÁZkA, 
radní Prahy 1

městské části 1 000 korun, a to 
ve formě elektronických correntů. 
Celkem touto formou mezi občany 
rozdělíme 2 miliony korun. Elektro-
nické correnty využijete v místních 
obchodech, restauracích, kadeřnic-
tvích či na sportovištích. Návod, jak 
se do projektu zapojit, a seznam zare-
gistrovaných provozoven najdete na 
stránkách www.praha1.corrency.cz. 

Za služby či zboží zaplatíte 
v rámci projektu ze svého jen polovi-
nu, druhou polovinu uhradíte právě 
correnty od radnice. k jejich aktivaci 
postačí prokázat se esemeskou 
nebo občanským průkazem. 

Jistě si vzpomenete na těžkou 
dobu lockdownů, kdy bylo téměř 
všechno zavřené a ulice zely prázdno-
tou. Nejvíc to bylo vidět právě u nás 
v Praze 1, které chyběli lidé přijíždějící 
za prací a zejména turisté i další ná-
vštěvníci. Ti se zatím do Prahy vracejí 
jen pomalu. Podnikatelé, kteří působí 
v Praze 1, tak nejsou ochromeni jen 
mnoha měsíci koronavirových opatře-
ní, ale také útlumem turismu. Věříme 
proto, že se spolu s naší městskou 
částí zapojíte do projektu Corrency 
a podpoříte ty podnikatele, obchody 
a služby, kteří si to podle vás zaslouží.

Za projekt Corrency se postavila 
už řada institucí a organizací, takže 
mu můžete věřit. Získal záštitu Hos-
podářské komory ČR, ministerstev 
vnitra a průmyslu a obchodu i Aso-
ciace malých a středních podniků. 
Prvním městem, kde projekt vyzkou-

http://www.praha1.corrency.cz

